
  Countable & Uncountable nouns (Brojive i nebrojive imenice) 

 
Postoje imenice koje se odnose na predmete i pojave koje se mogu i one koje se ne mogu 

prebrojati. Ukoliko kažemo da se engleskim bavimo već deset godina, jasno nam je da je “godina” 

brojiva imenica. Nasuprot tome, ukoliko kažemo da engleski učimo dosta vremena, vreme ne možemo 

izbrojati i samom tim je ono nebrojiva imenica. 

 

Hajdemo da pogledamo i na primeru kako u rečenicama koristimo brojive i nebrojive imenice: 

 

I have a dog and three cats. (Imam psa i tri mačke.) 

There is no truth in what he is saying. (Nema istine u onome što on govori.) 

 

Ispred brojivih imenica u jednini ( a dog – pas) uglavnom stoji član a ili an koji se često prevodi 

kao jedan ili neki. Međutim, ispred nebrojivih imenica ne stavljamo ovaj neodređeni član (truth- 

istina) . 

 

U nebrojive imenice spadaju misaone ili apstraktne imenice (pojave koje ne možemo osjeti čulima), i 

njih ne možemo izbrojati, primer: 

sreća – happiness, 

tuga – sadness, 

tama – darkness, 

duhovitost – humour, itd. 

 

 

Some and Any (negde se kategorišu kao indefinite pronouns) 

Količina se može iskazati neodređenim prilozima some i any. 

 

Some (nekoliko) se koristi u potvrdnim rečenicama. Može stajati isred brojivih imenica u množini 

i ispred nebrojivih imenica: 

 

 She left some oranges on the table. (Ona je ostavila nekoliko narandži na stolu.) 

 We need to buy some butter for the cake. (Treba da kupimo malo putera za tortu.) 

 

Jedini slučaj kada se some upotrebljava u pitanjima jeste kada nekoga nudimo nečim: 

 Would you like some coffee? (Da li bi htela kafu?) 

 How about some oranges? (Hoćeš li narandže?) 

 

Any (ijedan, nijedan) se koristi u upitnim i odričnim rečenicama ispred brojivih imenica u množini 

i ispred nebrojivih imenica: 

Are there any eggs in the fridge? (Ima li jaja u frižideru?) 

 There isn't any coffee left in the coffee box. (Nema nimalo kafe u kutiji za kafu.) 

 

U potvrdnim rečenicama any znači ma koji, bilo koji, svaki: 

Any day suits me. (Odgovara mi bilo koji dan.) 

 Give me any book you want. (Daj mi ma koju knjigu hoćeš.) 

 Any man can understand that. (Svaki čovek može to da razume.) 

 

Much and Many (negde se kategorišu kao indefinite pronouns) 

Much i many (mnogo) su prilozi za količinu koji imaju isto značenje ali različitu upotrebu. 



 

Much se koristi uz nebrojive imenice dok se many koristi uz brojive imenice. Pored ovih priloga 

često se koristi i prilog a lot of koji može stajati i uz brojive i uz nebrojive imenice: 

 

 There wasn't much snow the last winter. (Nije bilo mnogo snega prošle godine.) 

 I saw many famous people in Los Angeles. (Videla sam mnogo slavnih ljudi u Los Anđelesu.) 

 She drank a lot of alcohol at the party. (Ona je popila puno alkohola na zabavi.) 

 Michael bought a lot of good books at the book fair. (Majkl je kupio mnogo dobrih knjiga na sajmu 

knjiga.) 

 

 

NOTE: Neke nebrojive imenice mogu se koristiti i u množini, u zavisnosti od značenja i konteksta u 

kom se nalaze, primer: 

kafa nije brojiva imenica, ali ako kažemo da bismo želeli jednu šoljicu kafe, stavili smo je u 

kontekst -šoljicu- u kome ona može da se izbroji. 

 

Would you like some coffee? (Da li biste želeli kafu?) 

– Yes, please, I would like a (cup of) coffee. (Da, molim, želeo bih jednu (šolju) kafe.) 

 

Rečenice sa brojivim imenicama 

Pozitivne recenice: uz jedninu član, uz množinu some 

There is a cat in the garden. 

There are some birds in the trees. 

 

Upitni oblik: ostaje član, some prelazi u any i pitanje je sa how many 

Is there a cat in the garden? 

Are there any birds in the trees? (some => any) za upitne 

How many birds are there? 

 

Odricni oblik: 

There aren’t any birds in the tree. (some => any)  

 

Po pravilu, član a/an se upotrebljava samo u brojive imenice u jednini. 

 

Brojevi se upotrebljavaju samo ispred brojivih imenica 

 

Rečenice sa nebrojivim imenicama 

Pozitivne recenice: član ne ide uz nebrojive, uz množinu some, glagoli su u jednini 

There is bread. 

There is some milk on the floor. 

 

Upitni oblik: some prelazi u any i pitanje je sa how many 

Is there any sugar? (some => any) za upitne 

How much wine is there? 

 

Odricni oblik: 

There aren’t any sugar. (some => any) za odricne 

 

Uz nebrojive se upotrebljavaju izrazi za količinu: 

little, a little, much, a piece of,... 



 

( u svesku prepisati podebljane rečenice)  

 

 

 

 

- Uraditi: SB page 47/48 , Exc 3 , Exc 4 

SB page 49, Exc 7! 

 

 

 

 

 

 

 

 

SB page 53 – Check your progress 

 
 

  


